
Isidre Soler i Clarena, en qualitat de Portaveu del Grup Municipal de 
l’Entesa per Sabadell, amb domicili a l’Ajuntament de Sabadell, Plaça 
Sant Roc sense número d’aquesta ciutat 
 
 
 
EXPOSA  
 
Que el Ple Municipal del passat 17 de desembre de 2007 va aprovar 
inicialment el Reglament de règim d’ús dels horts de titularitat municipal i 
per l’atorgament de llicències d’ús privatiu del domini públic. 

Que en el termini de 30 dies des de la publicació de l’acord del Ple en el 
Butlletí Oficial de la Província del dia 26 de desembre es poden presentar les 
al·legacions i els suggeriments oportuns. 

 
Que, un cop estudiada la documentació, planteja les següents 
CONSIDERACIONS I AL·LEGACIONS:  
 
 
 
Primera 
 
Article 5: Tractament de les preexistències 
 
La zona d’horta municipal regulada per aquest reglament està ocupada 
actualment per diferents situacions, però el reglament només en contempla 
dues: les situacions preexistents a l’obtenció de la titularitat del terreny per 
part de l’Ajuntament, i les reubicacions d’usuaris d’horts promogudes pel 
propi Ajuntament. 
 
En canvi, no es contempla la situació d’adjudicataris amb conveni o llicència 
vigent. Per això proposem que s’afegeixi un tercer supòsit amb el text: 
 
“c) Adjudicataris amb conveni o llicència vigent.” 
 
 
 
Segona  
 
Article 6: Règim econòmic de les llicències 
 
El text proposat es refereix a la taxa municipal anual, sense especificar-ne 
l’origen. Proposem que es faci una referència explícita a la norma, de 
manera que on diu: 
 



“Els adjudicataris de les parcel·les d’horts quedaran obligats a satisfer la 
taxa municipal anual d’utilització privativa del domini públic, que es 
meritarà anualment durant la vigència de la llicència.” 
 
hauria de dir: 
 
“Els adjudicataris de les parcel·les d’horts estaran obligats a satisfer la taxa 
establerta per les Ordenances fiscals i reguladores dels preus públics en 
concepte d’utilització privativa del domini públic, que es meritarà anualment 
durant la vigència de la llicència.” 
 
 
 
Tercera 
 
Article 7: Garanties sanitàries i de seguretat 
 
L’apartat tercer de l’article es refereix als productes fitosanitaris, sense fer 
cap esment a l’agricultura ecológica. Proposem que es corregeixi aquesta 
omisió. On diu: 

 

“El productes fitosanitaris que s’utilitzin a l’hort han de ser, com a molt, de 
la categoria Nocius (Xn), i en cap cas de la categoria tòxics (T) o molt tòxics 
(T+) (R.D. 255/2003 del 28.2; BOE nún. 54 del 4.3.2003).” 
 
 
hauria de dir: 
 
“Es prioritzarà l’agricultura ecològica, fomentant tècniques de fertilització 
orgànica i de closos vegetals. En tot cas, els productes fitosanitaris que 
s’utilitzin a l’hort no poden pertànyer en cap cas a la categoría tòxics (T) o 
molt tòxics (T+U), d’acord amb el que estableix el Reial Decret 255/2003 de 
28 de febrer, publicat al BOE núm. 54 el 4 de març de 2003. 
 
 
 
Quarta 
 
Article 8: Règim d’ús de les parcel·les d’hort 
 
Entre els deures dels adjudicataris hi manca una referència explícita a 
l’estalvi d’aigua, un bé escàs. Proposem incloure un nou apartat que digui: 
 
“A aplicar polítiques d’estalvi d’aigua i actuar responsablement en l’ús 
d’aquest recurs”. 
 
 
 



Cinquena 
 
Article 11: Els pous i l’ús de l’aigua 
 
S’ha de fer una referència explícita a la preservació i utilització dels 
sistemes de reg tradicional, com ara la sèquia i les mines. Proposem 
incloure en aquest article el següent text: 
 
“A les hortes històriques es preservaran i es potenciaran els sistemes de reg 
tradicional de l’horta, com ara la sèquia i les mines.” 
 
 
 
Sisena 
 
Article 18: La Comissió de gestió 
 
L’apartat e de les funcions d’aquesta Comissió diu “Impulsar el foment de 
l’agricultura ecològica i l’ús sostenible de l’aigua entre els hortolans, 
proposant nous sistemes de reg.” 
 
Però considerem que els sistemes de reg que proposi la Comissió no han de 
ser necessàriament nous, sinó efectius. Per tant, proposem que el text 
digui: 
 
“Impulsar el foment de l’agricultura ecològica i l’ús responsable de l’aigua 
entre els hortolants, prioritzant sistemes de reg sostenibles, com ara el 
goteig.” 
 
 
 
Setena 
 
Article 19: Procediment de selecció 
 
L’establiment d’un llindar econòmic del sol·licitant hauria de ser un element 
prioritzador en l’assignació dels horts, però en cap cas no hauria de ser 
excloent. Proposem modificar el text, de manera que on diu: 
 

“Els ingressos bruts màxims per unitat familiar no podran superar la 
quantitat corresponent a 4 vegades el S.M.I.. Abans del lliurament de la 
parcel·la d’horta, els sol·licitants hauran de presentar una certificació de 
l’administració d’Hisenda acreditativa dels ingressos obtinguts durant el 
període fiscal de l’any en curs.” 

 

digui: 

“Tindran prioritat en l’adjudicació els sol·licitants que acreditin que els 
ingressos bruts màxims de la seva unitat familiar no superen l’equivalent a 
4 vegades el S.M.I.. Abans del lliurament de la parcel·la d’horta, els 
sol·licitants hauran de presentar una certificació de l’administració d’Hisenda 



acreditativa dels ingressos obtinguts durant el període fiscal de l’any en 
curs.” 

 

 

Vuitena 

 

Article 19: Procediment de selecció 

 

El reglament ha de fomentar la pràctica de l’agricultura ecològica. Per això 
proposem que com a mínim el 25% dels horts s’adjudiquin a sol·licitants 
que garanteixin aquesta pràctica. 

 
 
 
No obstant això, el Ple resoldrà. 
 
 
 
 
 
Isidre Soler Clarena 
Portaveu del Grup Municipal de l’Entesa per Sabadell 
 
Sabadell, 22 de gener de 2008 
 
 
Il·lustríssim Sr. Manuel Bustos, Alcalde-President de l’Ajuntament 
de Sabadell 
 


	EXPOSA 
	Primera
	Segona 
	Tercera
	Cinquena
	Setena
	Vuitena



	Il·lustríssim Sr. Manuel Bustos, Alcalde-President de l’Ajuntament de Sabadell

